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Opening 
De bijeenkomst wordt geopend door gedeputeerde Fackeldey en coördinerend MRA bestuurder en 
AV lid MRA bestuur. Gedeputeerde is blij met deze bijeenkomst om elkaar bestuurlijk te leren 
kennen en elkaar goed te vinden als raden en staten. 
 
De MRA heeft met de Raadtafel een nieuw instrument geïntroduceerd om alle raden en staten, elk 
met een eigen dynamiek goed aangehaakt te houden. Het is de kunst om met behoud van eigen 
identiteit en opvattingen elkaar wel zoveel mogelijk te vinden en de samenwerking steeds meer 
inhoud te geven.  
 
Verstedelijkingsstrategie  
De projectleider verstedelijkingsstrategie MRA bureau, licht de verstedelijkingsstrategie toe. Het 
concept is in 2020-2022 langs alle raden en staten geweest en door hen onderschreven. Signalen 
zijn verwerkt in het vastgestelde concept. Vanuit de verschillende deelregio’s is waardering 
uitgesproken voor de mate waarin raden en staten zijn betrokken. Gelijktijdig wordt aangegeven 
dat niet elk onderwerp op deze uitgebreide wijze hoeft te worden behandeld. Met de raadtafel 
wordt hierover gesproken. 
 
De strategie brengt de opgaven in de Metropoolregio Amsterdam met elkaar in samenhang en is 
een onderlegger in de gesprekken die door de MRA met het rijk worden gevoerd. In de presentatie 
zijn een aantal onderwerpen opgenomen die voor deze deelregio van belang zijn.  
 
De belangrijkste inzet voor deze deelregio is dat we niet alleen woningen bouwen, maar complete 
steden & samenlevingen. Dus daartoe zijn ook de randvoorwaarden van belang. Mobiliteit, natuur, 
landschap en energievoorziening. 
 
Het concept is af en moeten nu leiden tot projecten en afspraken met het Rijk. Als MRA zijn wij 
aangemerkt als NOVEX gebied, het nationale belang wordt daarmee onderschreven en krijgt ook 
die aandacht. De genoemde ambities in de strategie zijn door de minister onderschreven.  
 
De verantwoordelijkheid voor de uitvoering van de projecten is en blijft verantwoordelijkheid van 
de individuele gemeenten en provincies. Binnen de MRA worden geen besluiten genomen, slechts 
het versterken en het in samenhang brengen van de gezamenlijke belangen. 
 
In een overzicht worden de verschillende tafels en deals weergegeven om de raakvlakken met 
andere programma’s in kaart te brengen. De inzet van de deelregio moet zich verhouden tot al die 
deals en dagelijks bestuurders hebben te maken met die dagelijkse praktijk.  
 
Er wordt ingegaan op BO Mirt en BO Leefomgeving. Door met de lange adem de belangen van de 
deelregio en de provincie te blijven uiten zijn die belangen ook nog steeds onderwerp van gesprek. 
Zo wordt de volwaardige Ymeerverbinding genoemd en de diverse woonopgave in Lelystad of de 
opening van Lelystad Airport. In de zaal wordt gedeeld dat er support van raden en staten nodig is 
om dagelijks bestuurders met meer ruggesteun de belangen van de deelregio naar voren te 
brengen en het rijk zover te krijgen deel te nemen aan de projecten.   
 
In de presentatie werd onder andere ingegaan op de opgave bodem en water. Vrijdag 25 november 
is een beleidsbrief Bodem en water gestuurd, wat betekent dit voor de MRA? De projectleider gaat 
hierop in en stelt vast dat dit meer onderzoek nodig heeft om te bepalen wat een waterstand 



IJsselmeer van 30 of 50 cm betekent voor de eerder genoemde afspraken of de 
verstedelijkingsstrategie. De MRA kan daarin de kennis bundelen, de herziening van de strategie of 
plannen zal weer door de individuele raden en staten moeten plaatsvinden. 
 
Er wordt gevraagd naar de energieopgave. Er zou een extra hoogspanningsleiding bij moeten 
komen. Hoe kan de MRA bijdragen aan de discussie over het verdelen van de infra of het 
voorkomen van congestie. Kan zij daarin raden en staten voeden. De MRA kan alleen de opgave 
beschrijven en de beleidsvoorbereiding doen, zij heeft geen bevoegdheid daarin een besluit te 
nemen. 
  
Hoe dagelijks bestuurders daarmee omgaan 
Gedeputeerde Fackeldey gaat in op hoe dagelijks bestuurders met de geboden bouwstenen, zoals 
de verstedelijkingsstrategie en de kaders die uit de raden en staten komen, omgaan. 
 
Zojuist is gedeeld dat het rijk met steeds nieuwe producten komt, zoals een NOvex, om voortgang 
te boeken op opgaven die zij belangrijk vind. Als dagelijks bestuurders versterken wij de geluiden 
die wij vanuit de politiek meekrijgen en brengen die naar de juiste tafel.  
Dit was altijd al zo. Echter merken wij ook dat de kansen om het voor elkaar te krijgen, groeien door 
het bundelen van krachten.  
 
Hier spreken wij vandaag over de MRA deelregio. Als provincie hebben wij ook te maken met regio 
Zwolle, gebiedsagenda EHZ en de DUN gemeenten. Zojuist werd er ook verteld over hoe het rijk 
nationale programma’s aanwijst die ook landen in onze provincie en gemeenten. Het is onze 
uitdaging om al die opgaven en onze belangen daarin, met meer logica op elkaar af te stemmen. 
Door te prioriteren kunnen wij onze gezamenlijke inzet en inspanningen concentreren. En de kans 
vergroten dat de inzet wordt gerealiseerd.  
 
Momenteel wordt er gewerkt aan Samen maken we Flevoland, waarin het toekomstbeeld wordt 
geschetst. Wellicht kan dat een deel van de oplossing zijn, puttend uit eerder gemaakte afspraken 
zoals in het Rijk Regio programma of de strategische agenda. Het voordeel is dat we daarin een 
integraal verhaal willen voorleggen en zo ook de ministeries uit te dagen integraal naar de 
ontwikkeling van Flevoland te kijken en investeringen te doen.  
 
Door een eigen toekomstbeeld te schetsen waaraan wordt gewerkt, is ook duidelijker dat de MRA 
slechts een hulpmiddel is om dat te bereiken.  
 
Dialoog volksvertegenwoordigers 
We verkennen hoe we dit samen beter kunnen doen. Zo is het dienstig dat we van elkaar weten wat 
prioriteiten zijn en waar dit wordt ingebracht. Door beter van elkaar te weten wat de individuele 
belangen zijn kan de inzet beter op elkaar worden afgestemd. 
 
In de zaal word een idee geopperd om de MRA een vast item in de agenda te geven waarin dagelijks 
bestuurders gedurende het jaar mededelingen kunnen doen over de inzet en voortgang. Voor de 
bespreking in de platforms kan dan nog invloed worden uitgeoefend alvorens een voorstel wordt 
voorgelegd waar alleen ja of nee op gezegd kan worden. Er wordt erkent dat de doorlooptijd wel 
een drempel kan opwerpen. Evenals de wijze waarop het rijk in ministeries is georganiseerd, die 
niet altijd aan tafel zitten. 
 
Een ander idee is om in de raden en staten bijeenkomsten te organiseren om de kennis rondom de 
MRA te vergroten en te borgen. Dit kan eveneens via (deelregionale) nieuwsbrieven 
(metropolitaan/ MRA Journaal). Meer toegespitst op de eigen gremia. Dit vergroot ook de kennis 
over de andere deelnemers in de deelregio, waardoor afstemming beter plaats kan vinden. Door 
eerder inzicht te krijgen in de onderwerpen die op de agenda staan kan ook tijdiger het goede 
gesprek worden aangegaan.  
 
Het is van belang de krachten te bundelen om resultaat te boeken. Het gezag groeit met resultaat. 
 
De avond word afgesloten met een informeel bijpraatmoment. 
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